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یک کتابفروشی در غزه پس از دریافت 
هزاران کتاب دوباره آغاز به کار خواهد کرد.
به گزارش ایسنا و به نقل از گاردین، یک 
کتابفروشــی در غزه که در جریان حملات 
سال گذشته اسرائیل نابود شده بود اکنون 
ده ها هزار کتاب را از طرف خیرین دریافت 
کرده است. »سمیر منصور« که مالک این 
کتابفروشی است قصد دارد از ماه آینده این 
کتابفروشی را در مکان  جدیدی افتتاح کند.
کتاب فروشی »سمیر منصور« که در ماه 
می سال گذشته ویران شد، ۲۲ سال پیش 

تاســیس شــده بود و از مکان های محبوب منطقه به شمار می رفت. با نابود شــدن ساختمان این کتابفروشی در 
جریان درگیری ۱۱ روزه غزه و اســرائیل، کمپینی برای جمع آوری ۲۵۰,۰۰۰ دلار برای بازسازی این کتابفروشی 
و جمع آوری ۱۵۰هزار کتاب شکل گرفت. رژیم اسرائیل با ادعای این که در جریان این درگیری این کتابفروشی را 
هدف قرار نداده بود اما مدعی است ساختمانی که این کتابفروشی در آن واقع شده است، تشکیلات حماس برای 

تولید سلاح را در خود جای داده بود. 
»منصور« اکنون مشــغول آماده ســازی مراحل افتتاح مکانی اســت که به طور همزمان به عنوان کتابخانه و 
کتابفروشی مورد استفاده قرار بگیرد. موقعیت مکانی این کتابفروشی جدید کمتر از ۱۰۰ متر با کتابفروشی قبلی 
فاصله دارد. منصور برای ساخت قفسه های چوبی این کتابفروشی ۷۰,۰۰۰ دلار از پس انداز شخصی اش را خرج کرده 

است. ساخت ساختمان جدید کتابفروشی نیز ۳۴۰,۰۰۰ دلار هزینه داشته است.
تمامی بودجه ساخت این کتابفروشی جدید از طریق کمپینی که به کمک دو وکیل حقوق بشر راه اندازی شده 
بود، جمع آوری شد. زمانی که این کتابفروشی در ۱۲ فوریه افتتاح شود همان نام قبلی یعنی »کتابفروشی سمیر 

منصور« بر روی آن نصب خواهد شد.

 راضیه قلی پور نویســنده و پژوهشگر، با 
بیان این که کتاب »ســاموئل خاچیکیان« 
پیرامون زندگــی و آثار هنرمندی ملقب به 
هیچکاک سینمای ایران است به هنرآنلاین 
گفت: او کسی اســت که ژانر وحشت را در 
ســینما پایه ریزی کرده و خیلی از اولین ها 
از جمله دکوپاژ در صحنــه فیلمبرداری و 
آنونس در سینما با او به سینمای ایران راه 

یافته است.
او با این توضیح که بــرای علاقه مندان 
سینما نام خاچیکیان به عنوان یک فیلمساز 

نوآور و جریان ســاز تداعی می شــود، افزود: مانند بسیاری از هموطنان ارمنی در زمینه هنر بسیار تاثیرگذار بوده و 
هنرمندان زیادی را وارد دنیای سینما کرده است. در واقع بیش از نیم قرن فعالیت حرفه ای خاچیکیان در زمینه 
کارگردانی، تدوین، نویســندگی و تهیه کنندگی در سینما با نگاه خاص و خلاقانه، دریچه تازه ای را به روی فعالان 
سینما و مخاطبان این عرصه  باز کرده است. او علاوه بر این که باعث شد سطح سینمای ایران ارتقا پیدا کند سطح 

سلیقه مردم را نیز با آثارش بالا برد.  
قلی پور که سعی کرده در کتاب »ساموئل خاچیکیان« این هنرمند را به نسل امروز و دوستدارن سینما معرفی 
کند، ادامه داد: زندگی و سیر تحول فعالیتش نشان از راز جاودانگی اوست. خلاقیت در خاچیکیان برجسته بوده و 
سعی داشته از کلیشه ها دور باشد و چیزهای که تا آن زمان در جریان سینمای ایران نبوده، بخشی را با  آزمون و 

خطا و بخشی را با مطالعه، وارد سینمای ایران کند.
او که این کتاب را در سه بخش اصلی تنظیم کرده، اظهارداشت: اولین بخش »نگاهی به زندگی« از تولد تا مرگ 
را در برمی گیرد. بخش دوم »نگاهی به آثار« پیرامون فیلم های این هنرمند از مرحله ایده، تولید و ساخت تا اکران 

و اتفاقات پیرامون آن اثر است. 

 هنرمندی نوآور و دور از کلیشه هابازگشایی کتابفروشی ویران  شده غزه
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به زبانی طنز می گوید، ۶۹ ساله شدم و این 
خیلی خوب اســت که هنوز ۷۰ ســالم نشده 
است! با روحیه طنازانه و میل به زندگی، روزها 
و سال های عمر را ذره ذره می چشد و همچنان 
برای خودش برنامه ها دارد. علیرضا خمســه، 
هنرمند باســابقه کشــورمان در روز تولدش 
آرزوهای بســیاری برای آینده دارد؛ او معتقد 
اســت: روز تولد، روز نو شــدن است و زمانی 
تبریک جایز اســت که برنامــه ای برای آینده 
داشته باشیم. باید در روز تولدمان حرکت کنیم 

و به جلو برویم.
این بازیگــر تئاتر، ســینما و تلویزیون در 
گفت وگویی با ایسنا که به بهانه سالروز تولدش 
انجــام گرفت، ابتدا دربــاره آرزوهایش چنین 
می گوید: »من، علیرضا خمســه در بهمن ماه 
می خواهم یک رنســانس و نوزایی برایم اتفاق 
بیفتد؛ یعنی از نو از مادر متولد شوم. یک آرزو 
برای خودم دارم و آن هم این است که زندگی 
نویی برای خودم داشته باشــم. من امروز ۶۹ 
ساله شدم اما قصد دارم از این پس راه جدیدی 

را بروم و برنامه های زیادی برای خودم دارم. 
خمسه در ادامه ی آرزوهایی که همزمان با 
سالروز تولدش در سر دارد، خاطرنشان می کند: 
همین طور برای مردم کشورم آرزو می کنم که 
احساس کنند آینده ای روشن در پیش رو دارند. 
من از اینکه در نگاه جوانان یا حتی میانسالان 
غــم و ناامیدی و خســتگی می بینــم، جگرم 
می ســوزد. در این روز بهترین ها را برای مردم 
ســرزمین مان می خواهم چون مردم سرزمین 
ما مردم شایسته ای هستند و لیاقتشان خیلی 
بیشتر از چیزهایی اســت که برایشان در نظر 
گرفته اند. ملت ما، ملت ســربلندی است. آرزو 
می کنــم نگاه ها تغییر کند و تمام مشــکلات 

جامعه و مردم عزیزمان حل شود.
خمسه ضمن تشکر از تبریک روز تولدش، 
به خبرنگار ایســنا می گوید: دربــاره آرزوهایم 
دوست دارم حتما به این نکته اشاره کنم، خیلی 
از ما روزشمار، ماه شمار و سال شمار زندگی مان 
را تجربه می کنیم و پشــت سر می گذاریم ولی 
هیچ اتفاق مهمــی در زندگی مــان نمی افتد 
و خیلی از ما دریغ از پارســال و یا پیرارســال 
هستیم و مدام با خود می گوییم ۱۰ سال پیش 
چقدر خوب بود، این اندازه تحت فشار کرونا و 
مسائل اقتصادی و ... نبودیم. من فکر می کنم 
بهترین زندگی، زندگی ای است که وقتی شما 
به گذشته نگاه کنید ببینید که درست آمده اید 
اما امان از زمانی که مثل اسب عصاری )حیوانی 

که دور می زند( باشیم!
وقتی روز و شــب مان را دوره می کنیم و 
هیچ چیزی به ما اضافه نمی شــود و حتی کم 
هم می شود تولد، تبریک ندارد چون احساس 
می شــود از امیدها و انــرژی هایمان کم می 
شــود. بهترین تولد آن تولدی است که وقتی 
به گذشته ات نگاه می کنی و حال و آینده ات 

را می بینی یک مسیر رو به رشد داشته باشید 
که امیدوارم این حال برای همه ما اتفاق بیفتد.
گله از پرداخت های نامنظم دستمزدها 

در تلویزیون
این هنرمند در ادامــه ی همین صحبت ها 
درباره ی اینکه این روزهــا برای تلویزیون چه 
می کند؟ می گوید: فعلا کار خاصی ندارم؛ البته 
برنامه هایی برای آینده دارم. جا دارد در همین 
جا به نکته ای مهم اشاره کنم و آن هم این است 
کــه وقتی ما هنرمنــدان کار می کنیم، انتظار 
داریم پرداخت ها به موقع باشد اما الان مشکل 
این است که پرداخت ها وقفه دارند. بسیاری از 
همکاران ما متأسفانه مستأجر هستند، ما سر 
کار می رویم به این امید که سر ماه دستمزدمان 
را بگیریم تا هزینه هــای زندگی مان را تأمین 
تهیه کنندگان می گویند  متأســفانه  اما  کنیم 
تلویزیون پرداخت ندارد و حتی می بینیم دو تا 
سه ماه دستمزدها عقب می افتد. به همین علت 
همه دنبال این هســتند تا در کارهایی حضور 
داشته باشــند که حداقل دستمزدها به موقع 
پرداخت شــود. من هم این روزها این مشکل 

را دارم.
بازیگــر مجموعه »پایتخت« خاطرنشــان 
می کند: پیشنهادهای بسیاری برای حضور در 
سریال ها دارم، منتها دستمزدها با هزینه ها نمی 
خواند، از طرفی دســتمزدهایی هم که توافق 
می شــود به موقع پرداخت نمی شــود. شخصا 
خیلی دوست داشتم در حال حاضر سر سریالی 
باشــم اما متأسفانه دســتمزدها با هزینه های 
زندگی نمی خوانــد. آخرین کار تلویزیونی من 
مجموعه »نیسان آبی« به کارگردانی منوچهر 
هادی بود که هنوز هم در حال پخش اســت. 
من پنج ـ شش ماه قبل کارم را در این مجموعه 
تمــام کردم و پس از آن دیگــر کاری را قبول 
نکردم؛ به همین دلایلی که اشــاره شد. البته 
قرار اســت در ســریال جدید سعید نعمت الله 
که برای شبکه نمایش خانگی ساخته می شود، 
حضور داشــته باشــم. خمسه ســپس به این 
پرسش که فکر می کنید شرایط کاری در شبکه 
نمایش خانگی بهتر از تلویزیون است؟ اینگونه 
پاســخ می دهد: به هر حال همه این ها متعلق 
به یک نظارت هســتند اما در شــبکه نمایش 
خانگــی پرداخت ها کمی بهتر اســت. درواقع 
تهیه کننده ها ۱۰۰ درصد  دولتی نیستند و به 
شکل مستقیم به صداوسیما وابسته نیستند، به 
همین علت این شبکه کمی بهتر عمل می کند 
ولی با اتفاقاتی که قرار اســت برای این شبکه 
بیفتد و از زیر نظارت ارشــاد به سمت نظارت 
صداوســیما برود، باز هم معلوم نیست در روی 

همان پاشنه بچرخد یا خیر؟
بازیگــر مجموعه هــای هوشــیار و بیدار، 
هتل پیــاده رو، مهمانــان ویــژه، دارا و ندار و 
مــرد هزارچهره همچنین در پاســخ به اینکه 
آیا ســریال های حال حاضر تلویزیون را تماشا 

می کند و کیفیت ها را چطور می بیند؟ می گوید: 
به نظرم سریال هایی که در سال های قبل بازی 
می کردم نسبت به الان پرمحتواتر بود. در حال 
حاضر اغلب کارهایی که می بینیم نمی دانم به 
خاطر نظارت شــدیدی است که روی محتوای 
کارها اعمال می شود و یا مساله دیگر، متاسفانه 
از کیفیت خالی شــده اند. یکــی از مهمترین 
ویژگی های هر کار کمدی این است که رویکرد 
انتقادی داشته باشــد که اگر این رویکرد را از 
کمدی بگیریم، درواقع لطیفه گویی و یک کار 
کم ارزشی می شــود که اسمش کمدی واقعی 
نیســت. کمــدی واقعی حتما بایــد نگاه های 
اجتماعی و رویکرد انتقادی داشــته باشد که 
متأســفانه الان تلویزیون این رویکرد را خیلی 
نمی پســندد، به همین علت است که کارهای 

کمدی اش دچار ضعف محتوایی شده اند.
او درباره اینکه چرا سریالی مثل »پایتخت« 
پس از ســالها بازهم مخاطب دارد و در چنین 
شرایطی چه پیشــنهادی برای بهبود شرایط 
در تلویزیــون دارید، اظهــار می کند؟ پایتخت 
شخصیت های دوست داشتنی داشت. متاسفانه 
رویکرد انتقادی نســبت به رفتاهای اجتماعی، 
خانوادگی و فردی در ســریال های حال حاضر 
طنز وجود ندارد و عرصه کمدی سازی از حضور 
آدم های باتجربه و خوش فکر خالی شده است. 
ما در کارهایی که در تلویزیون می بینیم، کمتر 
نام های صاحــب تجربه را پیدا می کنیم و باید 
بگردیم تا ببینیم نویسنده و کارگردان کیست. 
مردم واقعا گناه دارند، از کار روزمره و مســائل 
مختلف خســته و غمگین به منزل می آیند و 
حــالا می خواهند پای تلویزیون بنشــینند تا 
خستگی شــان رفع شــود ولی کارهای قابل 
توجهی بــه آن ها ارائه نمی شــود. در حقیقت 
بــا تماشــای ســریال های قدیمی یــک نوع 
گذشته گرایی برایشــان به وجود می آید که به 
نظرم این گذشته گرایی، نشان از افول تولیدات 

صداوسیماست.
مردم را امیدوار کنیم نه ناامید

خمسه پیرو همین صحبت ها، درباره اینکه 
چــه پیامی به رئیس صداوســیما دارید و فکر 
می کنیــد معضل اصلی این ســازمان در حال 
حاضر چیســت؟ تصریح می کند: نگاه سیاسی 
که وارد تولیدات صداوســیما شــده، به کارها 
لطمه بســیار وارد کرده است. اگر صحبت های 
من بخواهد مخاطبی داشته باشد این است که 
جامعه فقط روی محور سیاســت نمی چرخد 
ولی متأســفانه همه نگاه ها منتهی به سیاست 
شــده اند؛ به عنوان مثال رویکردی که ما باید 
داشته باشیم، رویکرد اجتماعی است که بخشی 
از این رویکرد اجتماعی که در زندگی امروز ما 
حضور دارد، مسائل اقتصادی است. ما باید در 
برنامه های کمدی و سایر برنامه های صداوسیما 
مثل گپ شــوها و تاک شوها درباره ی مسائلی 
صحبت کنیــم که مردم از ناامیــدی خارج و 

نسبت به جامعه امیدوار شوند.
او ادامــه می دهــد: ما باید بــا تولیداتمان 
روزهای بهتری را برای مردم ترسیم کنیم؛ این 
در حالی اســت که ما الان ترســیم یک آینده 
روشــن تر و بهتــر را در تولیدات صداوســیما 
نمی بینیم و هر چه می بینیم تیرگی، ناامیدی 
و افزودن به مسائل مردم است. وظیفه همه ما 
و به خصوص دوستانی که کمدی کار می کنند، 
کاســتن از مصائب و مشکلات مردم است که 
اگر این رویکرد نباشد حاصل آن ناامیدی ملت 
می شود. ما باید در تولیداتمان اتفاقات بهتر را به 
مردم نشان بدهیم و درباره آن ها صحبت کنیم.
افسوس می خورم مردم هنوز سریال 

»پایتخت« را می بینند!
بازیگــر نقــش باباپنجعلــی در مجموعه 
»پایتخت« درباره اینکه آیا تکرار این ســریال 
را در شــبکه ها دنبال می کند؟ می گوید: همان 
موقع کــه این مجموعه تولید می شــد، ما به 
طور کامل همه با هم کار را تماشا می کردیم و 
متوجه نقاط قوت و ضعفش می شدیم اما الان 
که تکرار می شــود خیر تماشا نمی کنم، چون 
خیلی فرصت ندارم، ولی وقتی می شــنوم که 
مردم هنوز که هنوز است »پایتخت« را تماشا 
می کنند، راســتش افسوس می خورم که چرا 
تولیدات بهتری نمی آید که مردم نگاهشان به 

گذشته نباشد و به روز باشند.
این هنرمند ســپس در پاسخ به اینکه اگر 
»پایتخت« ادامه پیدا کند باز هم دوست دارید 
حضور داشته باشید؟ به نکته ای اشاره می کند 
و می گوید: یکی از مشــکلاتی که در کشــور 
مــا، نه فقط در زمینــه فرهنگ و هنر بلکه در 
همــه عرصه ها وجود دارد، یــک نوع انقطاع و 
قطع شــدگی و کات است؛ به عنوان مثال شما 
در سازمانی کار می کنید که وقتی مدیر تغییر 
می کند، اولین کاری که می کند همه نیروها را 
جابه جا می کند، حتی اتاق ها را تغییر می دهد و 
می خواهد گذشته را پاک کند تا هیچ نشانی از 
مدیر قبل نباشد! متأسفانه این موضوع در همه 
عرصه ها حاکم اســت. وقتی چند نفر به شکل 
اکیپی کاری موفق را تولید می کنند که تبدیل 
به یک برند می شــود ولی مدتی بعد می بینیم 
افتراق و انشــعاب ها شروع شد، تفرقه می افتد 
و شــریک ها از هم جدا می شوند. در کارهای 

فرهنگــی و هنــری و تولیــدات تلویزیونمان 
هم همین طور اســت. به عنــوان مثال گروه 
»پایتخت«، یک گروه خیلی منسجمی بود که 
چندین فصل را بــا هم کار کردیم ولی همین 
طور که جلو می رود، اختلافاتی به وجود می آید 
ـ چه مســائل اقتصادی و چه نگاه های هیچ و 
پــوچ ـ که باعث می شــود انســجام و قدرتی 
که یک رابطه  را شــکل می دهد، اســتمرارش 

کم رنگ تر شود.
وی ادامه مــی دهد: البته این موضوع فقط 
در گروه پایتخت نیست بلکه همه گروه ها این 
مشــکل را دارند و یک مشــکل کلی فرهنگی 
است که ما نمی توانیم باری را از یک نقطه با سر 
سلامت، نیکویی و زیبایی با خود حمل کنیم. 
حتما باید حرف و حدیث و اختلاف سلیقه وارد 
شود و آن، همیت و یکرنگی که خیلی زیبا بود و 
ما اسمش را می گذاریم عشق به کار که درست 
مثل یک خانواده است، کمرنگ می شود. درباره 
»پایتخت« من خیلی امیدوار بودم و هستم که 
این اتفاقات نیفتد چــون در خیلی از گروه ها 
افتاد. متأســفانه مجموعه های موفق در کشور 
ما هیچ وقت به ۱۰ سری نمی رسند، در حالی 
کــه در خارج از کشــور نمایش هایی دارند که 
۴۰ سال روی صحنه می ماند و یا سریال هایی 
تولیــد می کنند که حداقل ۳۰ ســال قدمت 
دارد، خیلــی از هنرپیشــه هایش جوان بودند 
و پیر می شــوند و خیلی از هنرپیشه ها فوت 
می کنند ولی سریال همچنان پخش می شود. 
آدم حسودی اش می شــود و می گوید چرا ما 
در ایران نمی توانیم کارمان را ادامه بدهیم. چرا 
کارهای موفق فقط ۵ یا ۱۰ ســال ادامه پیدا 
می کند؟ چــرا نمی توانیم در کنار همکارانمان 
ایــن صمیمیت ها را حفظ کنیم؟ خمســه در 
پاسخ به اینکه آیا خبری از تیم پایتخت دارد؟ 
خاطرنشان می کند: من در حال حاضر خبری 
که دورادور از گروه »پایتخت« دارم این اســت 
که متاسفانه همه فعلا از هم پراکنده هستند و 
هر کســی درگیر یک پروژه است و گروه با هم 
نیستند. من یکی از آرزوهایم همیشه این است 
که در کارهایی که مردم دوســت دارند حضور 
داشــته باشــم؛ چه پایتخت و چه سریال های 
دیگر. امیدوارم در طــول عمرم به عنوان یک 

هنرمند در کارهای موفق سهمی داشته باشم.

علیرضا خمسه:

متاسفانه کارهای کمدی از کیفیت خالی شده اند

کیوان ساکت درباره ساخت آثار موسیقی دو زبانه بیان 
می کند که در آثار موســیقی دو زبانه همین که بخشــی 
از کلام به زبان دیگری غیر از زبان فارســی خوانده شــود، 
می توانــد در جذب مخاطب یک عنصر خیلی موثر و مفید 
باشــد ولی المان های موســیقی جهانی بایــد در این آثار 

پررنگ تر باشد.
کیوان ســاکت ـ آهنگساز، نوازنده تار و سه تار و مدرس 
موســیقی ـ در تکمیل صحبت هایش به ایســنا می گوید: 
موســیقی ایرانی ویژگی های متفاوتی برای هر آواز، مقام و 

دستگاه موسیقی دارد. 
ولی زمانی که قرار اســت موسیقی ایرانی در کنار زبان 
دیگری قرار بگیرد، المان ها )نشــانه( باید متفاوت باشــد. 
بــه عنوان نمونه زمانی که می خواهید موســیقی مقامی یا 
فولکلور ایران را اجرا کنید، یکی از المان هایی که اســتفاده 
می کنید باید به کار بردن سازهای موسیقی مقامی باشد از 
منطقه مدنظر باشد؛ اگر لرستان است حتما باید کمانچه در 
آن به کار برده شود، اگر کردستان است حتما دف یا تنبور.
این هنرمند با بیان اینکه »ساخت آثار موسیقی دو زبانه 
بــه معنای درنوردیدن دیگر مرزها اســت و باید برای عده 
بیشتری بجز مردم ایران قابل درک باشد«، بیان می کند: از 
آنجایی که در این آثار باید المان های جهانی پررنگ تر باشد، 
یک ویژگی مشــترک همه آنها فاصله ویژه موسیقی ایرانی 
یعنی ربع پرده یا یک چهارم پرده با نشانه های سری و کرن 
است که استاد علی نقی وزیری آنها را نام گذاری کرده اند.

این نوازنده همچنین دربــاره دیگر ویژگی هایی که این 
نوع از موسیقی باید دارا باشد، می گوید: در ساخت این نوع 
از موسیقی باید در نظر گرفت که اثر در گام های نزدیک به 

موسیقی ایران باشد. به عنوان نمونه می توان از گام فریژین 
در نت های کلیســای یونان قدیم اســتفاده کرد که تقریبا 

شبیه به شور یا نوای ایرانی بدون فاصله ربع پرده است.
او ادامه می دهد: به طور کلی این مســئله درباره ســاز 
بسیار متفاوت اســت. خود من با ارکسترهای مختلف دنیا 

چون ارکســتر سمفونیک آلمان در شــهر بوخوم، ارکستر 
ســازهای ملی ســن پترزبورگ در خود ســن پترزبورگ، 
ارکستر فیلارمونیک پاریس و ... کنسرت داشته ام و اثر برای 
آنها به گونه ای فاقد ربع پرده نوشته شده ولی من به گونه ای 

نواخته ام که ربع پرده در کار لحاظ شده است.

ساخت آثار تلفیقی با کشورهای شرقی راحت تر است
ســاکت بیان می کند که به علت نزدیک بودن موسیقی 
کشــورهای شــرقی به ایران، اگر بخواهیم بــا نوازندگان 
موســیقی شرقی و کشورهای همجوار آثار تلفیقی بسازیم، 
اســتفاده از فاصله های شــرقی کار را خیلی راحت تر کرده 
است. مثلا در موســیقی امروز عرب حدود ۹۰ مقام وجود 
دارد کــه ۶۱ مورد از این مقام ها هنوز نام قدیمی فارســی 
خود را مانند صبا، راست، عشیران و ... حفظ کرده اند. ولی 
اگر بخواهیم با کشــورهای دورتر همکاری داشــته باشیم، 

ویژگی هایی که ذکر شد باید رعایت شود.
او ادامه می دهد: البته بیشتر آثار تلفیقی دو زبانه ای که 
شنیده ام حول و حوش گوشه هایی چون نهَفت، حجاز و یا 

بزرگ بوده است.
ایــن هنرمند همچنین درباره مخاطبــان این گونه آثار 
می گوید: مخاطب عام آن نوع از موسیقی را می پسندد و از 
آن لذت می برد که زبانش را متوجه شود؛ بنابراین زمانی که 
زبان موســیقی را متوجه نشود طبیعی است با آن ارتباطی 

را که باید برقرار نکند.
در پایان از او ســوال می کنیم که چقدر لازم اســت به 

سمت این نوع آثار برویم؟
پاســخ می دهد: هنرمندان همواره با هــم در ژانرهای 
مختلف همکاری داشــته اند، حال چــه دو هنرمندی که 
زبان مشترک دارند ولی ژانر آنها با هم متفاوت است و چه 
هنرمندانی که ژانر و زبان متفاوتی دارند. بالاخره ســاخت 
آثار موســیقی دو زبانه یک شــکل از هنر موسیقی است. 
همانطور که ســازهای گوناگون در کنار هم می نوازند، این 

هم می تواند شکلی از فعالیت هنری باشد.

کیوان ساکت: 

در ساخت موسیقی دوزبانه به المان های جهانی توجه شود
جشنواره ساندنس برندگانش را شناخت

ساندنس  فیلم  بین المللی  جشنواره 
آمریکا فهرست برندگان جایزه بزرگ و 
دیگر جوایز خود را اعلام کرد. به گزارش 
ایســنا به نقل از اســکرین، این رویداد 
ســینمایی که امســال به دلیل شیوع 
ســویه امُیکرون ویروس کرونا  از تاریخ 
۲۰ تا ۳۰ ژانویه )۳۰ دی تا ۱۰ بهمن( 

به صورت آنلاین در حال برگزاری اســت فهرســت برندگان خود را اعلام کرد و 
فیلم »پرستار بچه«  ساخته »نیکیاتو یوســو« جایزه بزرگ هیات داوران بخش 
فیلم های دارم آمریکایی را کسب کرد و جایزه »تبعیدشدگان« ساخته »بن کلین« 
و »ویولت کلمبوس« نیز جایزه بزرگ بهترین مستند آمریکایی را از آن خود کرد.  
در بخش ســینمای جهان جایزه بزرگ فیلم هــای درام به»اوتاما« به کارگردانی 
»الخاندرو گریسی« رسید و جایزه بهترین مستند بخش سینمای جهان به »همه 
آنچه نفس می کشد« اعطا شــد.  جایزه بهترین فیلم از نگاه مخاطبان جشنواره 
 در بخش مســتند و درام نیز به ترتیب »ناوالتــی« به کارگردانی »دنیل روهر« و 
»Cha Cha Real Smooth« از »کوپر رایف« اختصاص یافت.  امسال پیمان 
معادی بازیگر، نویســنده و کارگردانی ایرانی به همراه »چلسی بارنارد« و »ماریل 
هلر« داوران بخش فیلم های مســابقه فیلم های بلند آمریکایی جشــنواره فیلم 

ساندنس بودند. 

مسعود کیمیایی از جشنواره فیلم فجر انصراف داد 
مســعود کیمیایی با انتشار یادداشــتی انصراف خود را از رقابت در چهلمین 
جشــنواره فیلم فجر اعلام کرد.  یک روز از پس از معرفی هیات داوران چهلمین 
جشنواره فیلم فجر، مسعود کیمیایی و پسرش پولاد از قضاوت شدن در این رویداد 

سینمایی انصراف دادند. 
متن یادداشت مسعود کیمیایی به شرح زیر است:

»به نام خدا
درود سرزمین کهن -ایران

درود به مردم قدرندیده و هنرمندان
با احترام،

به هنرمندان و زحمت کشــیدگان فیلم خائن کشــی، با موضوع ملی شــدن 
صنعت نفت ایران و مقوله قرضه ملی بوســیله دکتر محمد مصدق در ســالهای 
۱۳۳۰ که با مردم انجام شــد، این دوســت در هشتادویک سالگی برای قضاوت 
شــدن در ســینما خودم را کنار می بینم و به این خط و نوشته از قضاوت بیرون 
می آیم. دیگر هنرمندان فیلم خائن کشی به جای خود می مانند. در این سنِ بسیار 
زحمت کشیده، برای قضاوت شدن درباره فیلمی به مفهوم آزادی نفت، ایران، مقوله 

نفت، انگلیس و دکتر محمد مصدق تردید بسیار دارم.
عدالت همیشه نگران قضاوت است.

مسعود کیمیایی«
برخی معتقدند این انصراف به دلیل حضور شــهاب حســینی در بین داوران 

جشنواره چهلم است. 

»هاید ماری کخ« درگذشت
پروفسور هاید ماری کخ، ایران شناس 
آلمانی درگذشــت. او بیشــتر با کتاب 
»از زبــان داریوش« در ایران شــناخته 
می شود. به گزارش ایسنا، پروفسور کخ 
یکی از پنج دانشمندی بود که در زمینۀ 
تاریخ »عیلام قدیم« تحقیقات گسترده 
انجــام داده و از علایق خــاص او، هنر 

اســلامی و به ویژه معماری و هنر سرامیک بود. بیشتر باستان شناس ایرانی، هاید 
ماری کخ را از جمله سردمدار مطالعات تحلیلی روی گل نوشته های بایگانی بارو 
تخت جمشید می دانند. او آثار زیادی درباره ایران باستان نوشته است، اما بیشتر از 
همه »از زبان داریوش« در ایران شناخته شده است. دکتر حکمت الله ملاصالحی ـ 
استاد باستان شناسی دانشگاه تهران ـ کتابِ »از زبان داریوش« پروفسور کخ را یک 
اثر ممتاز و بسیار مفید و مرجع دانسته و درباره آن گفته است: »سخن گفتن از 
نظام اداری و اجرایی و حقوقی و مهندسی و مدیریت و اقتصاد و معیشت و دیانت 
و معنویت عصر داریوش بزرگ آن قدر هم آسان نیست که اغلب گمان رفته است.«

هاید ماری کخ ۱۷ دسامبر ۱۹۴۳ در شهر ماربورگ آلمان به دنیا آمد. سپس به 
تحصیل در رشتۀ آموزش با گرایش اصلی ریاضی پرداخت. او در ادامه، ایرانشناسی 
را از ۱۹۷۲ در دانشگاه گوتینگن آغاز کرد و در ۱۹۷۶ با موضوع پایان نامه » شرایط 
مذهبی زمان داریوش بر اســاس تحقیقات انجام شده بر کتیبه های هخامنشی« 
دکتری گرفت. پروفسور هاید ماری کخ در کنار رشته اصلی خود، به تحصیل در 
رشته های باستان شناسی کلاسیک، تاریخ هنر بیزانس و باستان شناسی مسیحی 
پرداخت و پس از آن به تدریس ایران شناســی و باستان شناسی خاور نزدیک در 
دانشگاه گوتینگن مشغول شــد. از ۱۹۸۶ به تدریس در رشته اقتصاد و مدیریت 
دوران هخامنشــیان در دانشــگاه فیلیپس ماربورگ و از ۱۹۹۵ به عنوان استاد 
ایرانشناســی در زمینه تاریخ کهن در دانشگاه ماربورگ اشتغال داشت. او همسر 

پروفسور والتر هینتس، ایران شناس آلمانی بود.

سریال »آتش سرد« در مراحل پایانی تصویربرداری
تلویزیونی  مجموعــه  تصویربرداری 
»آتش سرد« به کارگردانی رضا ابوفاضلی 
و تهیه کنندگی علی مهام برای پخش 
از شــبکه دو سیما رو به پایان است. به 
گزارش ایســنا به نقل از روابط عمومی 
سریال، تصویربرداری »آتش سرد« که با 
نام قبلی »شب بیدار« از نوزدهم تیر ماه 

امسال آغاز شده بود، همچنان با رعایت پروتکل های بهداشتی در حال انجام است 
و گروه مشغول تصویربرداری در شهرک دفاع مقدس در حال ضبط سکانس های 
زندان هستند. سریال »آتش سرد« یک ملودرام اجتماعی است که برای پخش از 
شبکه دو سیما ساخته می شود و در خلاصه داستان سریال آمده است: فرید پدر 
و مادرش را در یک حادثه از دست داده و وارث نیمی از کارخانه های بزرگ است. 
محسن تاجیک شوهر عمه فرید که قیم قانونی او نیز است متوجه درستکاری در 

حساب های کارخانه می شود و ...

 از هیچ رسانه ای شکایت ندارم
عزت الله ضرغامی گفت: از هیچ رسانه ای شکایت ندارم. همه ما باهم هستیم. با 
گلایه کردن هیچ چیزی حل نمی شود. هر رسانه ای در وظیفه اش و نیاز ما است 
که اطلاع رسانی و انتقاد کند. به گزارش ایسنا، وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی در افتتاحیه پانزدهمین نمایشگاه گردشگری و صنایع دستی تهران 
با تاکید بر این که عقب ماندگی ها باید جبران شود، به مقایسه نمایشگاه گردشگری 
تهران و مادرید اسپانیا پرداخت، افزود: هفته قبل به دعوت دبیرکل سازمان جهانی 
جهانگردی، نمایشگاه فیتور اسپانیا بودم، امروز که فقط طول و عرض یک سالن 
را دیدم متوجه شدم هیچ چیزی از فیتور کم نداریم و ظرفیت ها و آمادگی  را در 
نیروهای خلاق مشــاهده کردم. پس چه مشکلاتی وجود دارد که گرفتار شدیم؟ 
باید جبران کنیم. او ادامه داد: مزیت نسبی ما فوق العاده است. از بسیاری از کشورها 
که رده های اول را در ورودی گردشگری اشغال کرده اند به مراتب بالاتریم. حداقل 
در منطقه و کشــورهای همســایه و اگر این موانع رفع شود خیلی از کارها انجام 

می شود.

مهلت ارسال آثار به جایزه »موسیقی و رسانه« 
تمدید شد

مهلت ارســال آثار به سومین جایزۀ »موسیقی و رســانه« در سی وهفتمین 
جشــنواره موســیقی فجر تا دوازدهم بهمن ماه تمدید شــد. به گزارش ایسنا، 
ستاد خبری جشــنواره درخواست و استقبال شــرکت کنندگان  برای ثبت نام 
در جایزۀ »موســیقی و رســانه« را علت این تمدید عنوان کرده و آورده اســت: 
بــا اعلام دبیرخانه جشــنواره و به منظور احترام به درخواســت های متقاضیان 
شــرکت در این جایزه، ثبت نام و ارســال آثار تا دوازدهم بهمن تمدید می شود. 
فعالان رســانه ای، خبرنگاران و نویسندگان حوزۀ موســیقی تا پایان وقت اداری 
سه شــنبه دوازدهم بهمن ماه می توانند، بر اســاس فراخوان جایزۀ »موسیقی و 
رســانه« مراحل ثبت نام و بارگذاری آثار خــود را که در بازۀ زمانی اول بهمن ۹۹ 
 تا اول بهمن ۱۴۰۰ منتشــر شده اســت، با مراجعه به سایت جشنواره به نشانی
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